
MOCIÓ DEPARTAMENT DE L'ARRÒS DE SUECA

L'equip de govern de l'Ajuntament de Sueca format per Bloc-Compromís, PSOE i GISPM 

presenta al Ple per al seu debat i aprovació, si s'escau la següent 

MOCIÓ

L'Estació  Arrossera,  actualment  Departament  de  l'Arròs  de  l'Institut  Valencià 

d'Investigacions Agràries (IVIA), commemora el seu centenari hui mateix. És l'únic centre 

públic de millora de l'arròs i s'ha consolidat amb el pas dels anys, sent un referent del  

sector nacional i internacionalment. 

Va nàixer en 1913 per a estudiar els problemes relacionats amb el cereal i s'han atés 

consultes  de  llauradors,  cooperatives  i  firmes  comercials  sobre  tècniques  de  cultiu, 

herbicides, adobs, plagues i malalties.

Però l'objectiu fonamental sempre ha sigut la selecció i obtenció de varietats. De fet, s'han 

obtingut més de 40 varietats des de la seua creació. Entre les últimes varietats es troben  

el Jsendra, Sarcet, Sivert, Gavina, Cormorán, Alena i les recents Antara, Argila i Alter, amb 

bon comportament agronòmic, productivitat i amb una qualitat culinària excel·lent, com és 

l'Albufera. 

No  obstant,  la  Granja  Arrossera  sembla  tenir  poc  de  pes  dins  de  l'IVIA.  Segons  ha 

aparegut en premsa, les instal·lacions de Sueca poden traslladar-se a Montcada. I açò és 

una  cosa  que  els  valencians,  i  menys  encara  els  suecans,  no  podem  consentir.  

Llauradors, institucions i regidors ens hem d'unir i fer totes les gestions que calguen per  

tal que no desaparega de Sueca. I no solament perquè això seria un desprestigi per al  

nostre poble, sinó també i sobretot perquè el trasllat equivaldria a mitjà termini a perdre 

investigacions ja en marxa i no poder-ne fer de noves, ja que les condicions de cultiu no 

poden repetir-se fora de la zona arrossera. 



Considerem que la investigació és el futur i no podem consentir que desaparega una línia 

que ha demostrat ser productiva i que ha obtingut varietats competitives. És per això que 

arrepleguem el guant que ens llancen els treballadors de la Granja Arrossera i proposem 

els següents

ACORDS

1. Mostrar el nostre recolzament a les investigacions que el Departament de l'Arròs ha 

fet i la nostra voluntat que aquestes investigacions continuen i ho facen a Sueca. 

2. Convocar una reunió amb l'objectiu de recolzar la continuïtat del Departament de 

l'Arròs a Sueca amb tots els ens i organitzacions implicats: Consell Agrari, Sindicat 

de Regs, Cooperativa Unió Cristiana, Cooperativa de Maquinària Agrícola Ribera 

Baixa, la Unió de Llauradors i Associació Valenciana d'Agricultors.

3. Després d'esta  reunió,  que el  Sr  Alcalde demane una entrevista  amb el  recent 

Conseller  d'Agricultura,  Sr  José  Císcar,  per  traslladar-li  els  acords  que  es 

prenguen.

Sueca, 1 de febrer de 2013

      BLOC-COMPROMÍS                        PSPV-PSOE                               GISPM

         Joan Baldoví Roda             Dimas Vázquez España      Salvador Campillo Moncho


